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Народна странка ће сигурно бити највеће позитивно изненађење ових избора. То тврдим
не само на основу поузданих истраживања јавног мњења у које сам имао увид, већ и
онога што данима уназад чујемо у разговорима са људима док путујемо по Србији, тврди
за Данас Вук Јеремић, лидер НС и један од носилаца листе „Народна странка – Сигуран
избори, озбиљни људи“.

  

Не рачунајући мањинске и листе група грађана, као и поједине општине, Народна
странка је практично једина која на изборе 17. децембра за Београд, Војводину и
Народну скупштину наступа самостално, ван удруживања у неку коалицију, а Јеремић,
некадашњи министар спољних послова и некадашњи председник ГС УН, управо у томе
види преимућство за бираче.

  
  

Ми ћемо бити задовољни само уколико се стекну околности за одбацивање
“француско-немачког” плана за независност Косова и Метохије, као и за законску
забрану ископавања литијума и отпочињање промене система у Србији

    

* Шта би по Вама био успех Народне странке на изборима 17. децембра?

  

– С наше стране, ми ћемо бити задовољни само уколико се стекну околности за
одбацивање “француско-немачког” плана за независност Косова и Метохије, као и за
законску забрану ископавања литијума и отпочињање промене система у Србији. Ми смо
озбиљни људи којима је национални интерес изнад партијског и зато смо једини сигуран
избор по сва та три питања. Наше ставове у вези са овим дели већина народа, а ми на
овим изборима учествујемо у коалицији с народом – једини наступамо сами, без
коалиционих оптерећења, са јасним програмом и јасним очекивањима. Једино је
Народна странка увек говорила исто и пре и после избора. Тако ће бити и овај пут, и
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након 17. децембра ћемо бити глас народа у Народној скупштини који ће спречити
комадање и даље понирање наше државе.

  

*Да ли процењујете да ће избори и проглашење резултата проћи мирно?

  

– Нисам сигуран да ће тако бити, поготово ако резултати буду такви да се не допадну
актуелним властима. Ако буде неопходно бранити изборну вољу грађана, Народна
странка ће, као и увек до сада, стајати у првом реду одбране.

  

* Како гледате на активизам једног броја јавних личности кроз серију трибина и
потписивања Прогласа, позива да се на изборе изађе?

  

– Подржавам сваку иницијативу која подстиче грађане да искористе своје бирачко
право, висока излазност нам је неопходна да бисмо дошли у прилику да после избора
започнемо промену система. Изузетно поштујем неке од иницијатора “Прогласа” и
верујем им да имају добре намере, иако се у одређеним медијима тај њихов активизам не
нарочито дискретно пласира као подршка прозападној опозицији, а они се од тога не
ограђују. Искрено, не бих се сложио са неким од закључака “Прогласа”, попут тога да се
Србија налази “пред ћорсокаком изолације”. Никаква изолација не прети Србији,
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напротив. Као што у случају неувођења санкција Русији нису из Србије повучене
инвестиције нити су нам уведене визе, то се неће десити ни у случају одбацивања
“француско-немачког” ултиматума. Они који су за то да Србија безрезервно и
беспоговорно настави илузију да иде ка чланству у ЕУ, иако је сасвим сигурно да од тога
нема ништа, како за Србију тако ни за остале земље Западног Балкана, и који мисле да
је прихватљиво да Србија зарад наставка тог претварања дефакто призна независност
“Косова”, не треба да свој глас дају резервним европским играчима, тј. прозападној
опозицији. Боље им је да гласају за први тим ЕУ на овим изборима, а то су несумњиво
странке актуелне власти. У супротном не бисмо у недељама пред изборе имали срдачне
посете Урсуле фон дер Лајен, Ђорђе Мелони и других високих европских званичника.

  

Народна странка се у кампањи не крије иза ванстраначких јавних личности, излазимо
пред народ са озбиљним програмом и озбиљним људима. Ја сам носилац наше
републичке листе, а наши потпредседници Синиша Ковачевић и Владимир Гајић су
носиоци наше покрајинске, односно београдске листе.

  

* Како оцењујете досадашњи ток кампање, односно понашање и режимских и
опозиционих кандидата?

  
  

Искрено сумњам у способност неких од чланова те коалиције да након избора спрече
нове одласке на канабе код Вучића или прелетање на страну наших политичких
противника. Због тога још једном наглашавам да је Народна странка једини сигуран
избор, јер све оно што говоримо данас, говорићемо и после 17. децембра

    

– Негативна кампања коју воде режимски кандидати и медији је постала саставни део
свих избора у Србији последњих 10 година, али овај пут се спустила испод сваке
границе достојанства. Оно што, ипак, мене изненађује јесте понашање појединих
прозападних опозиционих кандидата, који у својим изјавама наводе ставове
дијаметрално супротне од ставова кључних представника њихове коалиције, пре свега у
односу на “француско-немачки” план. Искрено сумњам у способност неких од чланова те
коалиције да након избора спрече нове одласке на канабе код Вучића или прелетање на
страну наших политичких противника. Због тога још једном наглашавам да је Народна
странка једини сигуран избор, јер све оно што говоримо данас, говорићемо и после 17.
децембра.
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Што се тиче колега с десне стране опозиционог спектра, морам признати да имам
симпатије за њихове изјаве о неопходности одбацивања “француско-немачког” плана и
протеривања Рио Тинта из Србије, али да би се то и спровело у дело потребно је мало
више од добрих намера. Да би се бирачи који су национално опредељени одлучили коме
је од странака деснице најбоље дати глас, нека поставе себи три једноставна питања.
Под један, ко је у залагању за одбацивање косовског ултиматума и забрану ископавања
литијума најискренији? По мени, онај ко се највише залагао да дође до уједињења
деснице, јер бисмо тако представљали највећу претњу по режим. Заветници и Нови
ДСС, нажалост, нипошто нису хтели једни са другима, тако да до уједињења није дошло.
Под два, за кога верујете да би имао највише дипломатске одлучности и стручности да
оба ова корака спроведе у дело без негативних последица по народ и државу? И под
три, за кога можете бити сигурни да након избора неће пактирати са режимом, односно
ко нема никакву историју сарадње са странкама власти? Одговор на сва та три питања
је – Народна странка.

  

* Шта су Ваше црвене линије за постизборну сарадњу са другима из опозиције? Да
ли се те линије разликују за Београд, за Републику и за Војводину?

  

Народна странка ће сасвим сигурно бити део следећег сазива државног, као и
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покрајинског и београдског парламента. Наше црвене линије су врло прецизно
дефинисане. Прва је однос према Косову и Метохији, што подразумева одбацивање
“француско-немачког” плана. Друга, експлицитна забрана копања литијума, што ће
захтевати висок ниво политичке одлучности и дипломатске стручности. Треће, промена
система вредности и управљања. У Београду то конкретно значи да наша престоница
неће више моћи да се води онако како ју је водио Александар Шапић, али ни као што ју је
водио онај који је Шапића направио. Глас за Народну странку је глас за суштинску
промену система, наши коалициони партнери могу бити само они који деле ове ставове.

  

* Као искусни и врсни дипломата да ли процењујете да ће се после 17. децембра
геополитички положај Србије драматично променити?

  
  

Зависи од резултата избора. Ако на њима превагу однесе власт, са или без
постизборног пактирања са делом прозападне опозиције, биће спроведен у дело
“француско-немачки” план који подразумева да “Косово” постане члан међународних
организација, укључујући и УН. То би водило ка стварању “Велике Албаније”

    

– Зависи од резултата избора. Ако на њима превагу однесе власт, са или без
постизборног пактирања са делом прозападне опозиције, биће спроведен у дело
“француско-немачки” план који подразумева да “Косово” постане члан међународних
организација, укључујући и УН. То би водило ка стварању “Велике Албаније”, јер све што
би две пуноправне државе чланице УН које су одлучиле да се уједине (конкретно
Албанија и “Косово”) требало да ураде је да пошаљу заједничко писмо Генералном
секретару УН у којем би га обавестиле о тој својој одлуци. Око чланства у УН те нове
државе, не би било никакве расправе, гласања, или могућности нечије употребе вета.
Имајући у виду бројност албанске националне мањине у суседним земљама, оваквим
преседаном створена јединствена албанска држава би несумњиво гајила даље
територијалне претензије, проузрокујући нестабилност, а врло вероватно и сукобе у
региону. Историја нас учи да се у такве сукобе по правилу укључују и светске силе.

  
  

Народна странка се залаже за то да Србија буде војно и политичка неутрална у односу
на ривалитете и сукобе великих сила у 21. веку. То би значило да неувођење санкција
било коме на свету (осим када такву одлуку донесе Савет безбедности УН) постане
званична државна политика
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Народна странка се залаже за то да Србија буде војно и политичка неутрална у односу
на ривалитете и сукобе великих сила у 21. веку. То би значило да неувођење санкција
било коме на свету (осим када такву одлуку донесе Савет безбедности УН) постане
званична државна политика. Залажемо се и за редефинисање односа Србије и ЕУ и то
кроз промену Споразума о стабилизацији и придруживању. И Србији и Европи је у
интересу да се очувају наше економске и друштвене везе, што је могуће испреговарати.
То би омогућило слободан проток људи, робе и услуга у оквиру Европског економског
простора.

  

* У време Вашег мандата као председника Генералне Скупштине УН Палестина је
добила статус посматрача. Може ли тај статус бити додељен Косову?

  

– Статус посматрача одређеном ентитету додељује Генерална скупштина УН и ова
одлука није подложна вету Савета безбедности. Имајући то у виду, ми морамо задржати
већинску подршку земаља света како бисмо то спречили.

  

(Данас)
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